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§ 38  
Fastställande av dagordningen 
 

BESLUT 
 

Idrottsnämnden beslutar fastställa dagordningen.  

 

 

§ 39 
Anmälan av justerat protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Idrottsnämnden godkänner anmälan av protokoll nr 2/2014 från nämndens sammanträde 

2014-03-18 som justerats 2013-03-24. 

 

 

§ 40 
Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Ordförande Regina Kevius (M) och ledamoten Åsa Lindhagen (MP) utses att justera dagens 

protokoll. 

 

 

§ 41 
Anmälan av delegationsbeslut 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

 

Anmälan gjordes av: 
 

Beslut fattade enligt delegation 

 

A. 2014-03-27 Förändring av tider för föreningar i Eriksdalsbadet. 

B. 2014-04-01 Justering av öppettider i Sandsborgsbadet. 
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§ 42 
Övriga anmälningsärenden 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

Anmälan gjordes av: 

 

C. Revisionsrapport Stora Mossen Hockey AB. 

D. Revisionsplan 2014. 

E. Protokoll nr 1. Idrottsnämndens och Stockholm Globe arena fastighets AB:s råd för 

funktionshinderfrågor. 

F. Protokoll nr 2. Idrottsnämndens och Stockholm Globe arena fastighets AB:s råd för 

funktionshinderfrågor. 

G. Barn och ungdomar behöver flera fullstora hallar – Nu! – skrivelse från Lars Forsgren för 

Styrgruppen/Hallar i Stockholm. Nu! 

 

 

§ 43 
Månadsrapport per mars 2014 
Dnr: 101-1211-2013 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Uppföljningen av ekonomi och verksamhet godkänns. 

 
 
Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-04-09. 

Förvaltningens månadsprognos per mars grundar sig på bokslut 2013, kända förändringar samt 

utfall till och med mars. Därutöver har ekonomienheten haft budgetgenomgångar med driftav-

delningen under februari, där alla enhetschefer deltagit. Årsprognosen, efter resultatdispositio-

ner och beräknad budgetjustering, innebär ingen avvikelse jämfört med budget. 

  

Vissa förändringar har gjorts jämfört med budgetfördelningen i verksamhetsplanen. Justerin-

garna av budgetfördelningen har tagit hänsyn till ny information gällande detaljorganisation, 

energikostnadsprognos samt analysen av verksamhetsberättelse 2013.  

 

Totala intäkter från försäljning av årskort, halvårskort och engångskort under perioden januari-

mars har minskat med 1,7 mnkr (4,2 procent) jämfört med motsvarande period 2013. Sålda års- 

och halvårskort till och med mars har minskat med 517 kort 2014, vilket innebär en minskning 

med 4,2 procent. På grund av denna utveckling sänks intäktsprognosen med 5,0 mnkr. 

 

Nämndens budget för investeringar uppgår till totalt 27,0 mnkr 2014 efter godkännande av utö-

kade medel för tillgänglighetsåtgärder om 2,0 mnkr, som nämnden begärde budgetjustering för 

i samband med verksamhetsplan 2014. Ingen avvikelse beräknas jämfört med budget. 
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Årsprognosen för driftbudgeten inrymmer osäkerhet avseende energikostnadsutvecklingen och 

intäktsutvecklingen under året.  

 

I tjänsteutlåtandet lämnas kommentarer till förvaltningens resultat, fördelat på drift och investe-

ringar. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Emilia Bjuggren m.fl. (S) yrkar bifall till sitt förslag till beslut, till vilket Mehdi Oguzsoy (V) 

ansluter sig, enligt följande:  

 

1. Att i huvudsak godkänna förvaltningens månadsrapport för mars 2014. 

2. Att nämnden ger förvaltningen i uppgift att i kommande månadsrapporter redovisa 

en ekonomisk konsekvensanalys över hur försäljningstrenden påverkar nämndens 

budget och verksamhet i övrigt. 

3. Att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda orsakerna till den nedåtgående 

försäljningstrenden samt ge nämnden förslag på åtgärder för att vända utvecklin-

gen. 

4. Att därutöver anföra: 

I Stockholms stads idrottspolitiska program för 2013 – 2017 går följande att läsa: 

”Stockholms stads sim- och idrottshallar har tre miljoner besök årligen. Verksamheterna 

innehåller gym, bad och gruppträning och inriktar sig särskilt på att få fler fysiskt aktiva 

genom att erbjuda tränings- och motionsmöjligheter på en nivå som alla klarar av.” 

 

Det idrottspolitiska programmet uttrycker att sim- och idrottshallarnas verksamhet är av sär-

skild vikt för att få fler att bli fysiskt aktiva. Vi Socialdemokrater anser att detta syfte är fö-

redömligt och ser verksamheten som ett viktigt komplement till såväl föreningsdriven idrott 

som den träningsverksamhet som erbjuds av kommersiella aktörer. Därför ser vi med oro på 

den vikande trenden för stadens anläggningar.  

 

Under 2013 minskade försäljningen med 4,2 procent. Den moderatledda majoriteten har till-

sammans med förvaltningen förklarat detta med ”bra skidväder” eller ”varm sommar”. Man 

också angett att borttagandet av kampanjer och specialerbjudanden har inneburit en jämnare 

försäljning över året, vilket får ett visst stöd i månadsrapporten för maj respektive november 

2013. Oavsett riktigheten i dessa förklaringar kvarstår faktum. Försäljningssiffrorna fortsät-

ter att sjunka, i månadsrapporten för mars 2014 läser vi att de periodiserade intäkterna mins-

kar med 7,9 procent för perioden januari-mars. Trots detta redogörs det inte för några sär-

skilda strategier för att vända försäljningen. Det ges inte heller någon mer djupgående kon-

sekvensanalys för vad minskningen innebär för nämndens budget i sin helhet. Istället fast-

slås det i månadsrapporten att den vikande intäktsprognosen på 5,0 mnkr för 2014 innebär 

att nämnden måste justera kostnadsprognosen med motsvarande belopp. Nämnden får inte  
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reda på hur denna kostnadsjustering ska göras, vilka verksamheter som berörs och vad 

konsekvensen blir på förvaltningens verksamhet. 

 

Om sim- och idrottshallarnas verksamhet ska leda till en ökad fysisk aktivitet och om de 

minskade intäkterna inte ska drabba andra delar av idrottsnämndens verksamhet krävs 

tydliga strategier för hur trenden ska vändas och hur medborgarnas pengar ska användas på 

bästa sätt. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden beslutar 

enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) samt Mehdi Oguzsoy (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 

sitt förslag till beslut. 

 

 

§ 44 
Underlag för budget 2015 med inriktning för 2016 och 2017  
Dnr: 102-264-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Förvaltningens förslag till underlag till budget 2014 med inriktning för 2015 och 2016 

för idrottsnämnden godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen. 

 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-04-02. 

Enligt kommunallagen ska kommunens budget innehålla en plan för ekonomin för en period av 

tre år, där budgetåret utgör periodens första år. Inför stadens centrala budgetberedning ska 

nämnderna därför lämna ett underlag för planering för år 2015 med inriktning för 2016 och 

2017. Planeringen ska utgå från Stockholms stads Vision 2030. Underlaget ska rymmas inom 

de planeringsnivåer som kommunfullmäktige beslutade om i samband med att budgeten för år 

2014 fastställdes. 

 

Förvaltningen redovisar i punktform, under respektive inriktningsmål, en övergripande och 

sammanfattande analys av verksamhetens utveckling de kommande åren. Underlaget i övrigt 

beskriver trender, utvecklingstendenser, strukturella frågor och demografiska förändringar samt 

effekterna och eventuella behov av åtgärder utifrån detta.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 
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Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Emilia Bjuggren m.fl. (S) yrkar bifall till sitt förslag till beslut enligt följande: 

 

1. I huvudsak godkänna förvaltningens förslag till underlag till budget 2015 och 

inriktning för 2016 och 2017. 

2. Begära utökad drifts- och investeringsram för de faktiska och uppskattade 

kommande kostnadsökningar för att klara de av kommunfullmäktige uppsatta 

inriktningsmålen. 

3. Därutöver anföra följande 

Stockholms växande befolkning behöver inte bara bostäder och arbetsplatser. I takt med att 

stockholmarna blir fler ökar också efterfrågan och behoven av mer ytor och anläggningar för 

idrott och motion.  

 

I linje med kommunfullmäktiges inriktningsmål och det antagna idrottspolitiska programmet 

är huvuduppdraget att stimulera fler stockholmare att bli fysiskt aktiva.  

 

Det grundläggande problemet med den moderatledda alliansens idrottspolitik är dock att 

man i snart åtta år medvetet och konstant låtit idrottsnämnden drivas av en underfinansierad 

drift-, underhålls- och investeringsbudget, vilket gör det svårt att uppnå det uppsatta målet.  

 

Förvaltningens underlag för budget och inriktning de kommande tre åren är ambitiöst och 

viljan finns att möta de kommande årens utmaningar och krav som vi står inför. Stockholm 

är i många stycken en idrottsstad med oändliga möjligheter eftersom här finns vatten, fri-

luftsområden, grönytor, varma årstider och årstider med snö. Potentialen för både ordnad 

och spontan idrott samt motion är enorm. Dessvärre har vi en moderatstyrd majoritet i 

Stockholm som inte utnyttjar denna potential. Istället ökar hälsoklyftan i staden och medel-

livslängden skiljer sig med flera år längs tunnelbanelinjerna. 

 

I underlaget till budget 2015 med inriktning år 2016 och 2017 efterfrågar i stort sett alla 

verksamheter inom förvaltningen en utökad budgetram för drift och underhåll och ökade 

pris- löne- och kapitalkostnader för att kunna möta de ökade behoven.  

 
Historiskt har ökade försäljningsintäkter för simhallarna och ökade intäkter av planhyror delvis 

finansierat kostnadsökningar. Vi känner stor oro över den negativa utveckling som nu sker 

och har skett under längre tid där intäktsutvecklingen stannat av och kostnadsutvecklingen 

blivit allt större. Dels är sim- och idrottshallarna slitna och inbjuder inte till ökad försäljning 

av simhallskort. De allt äldre anläggningarna genererar högre driftskostnader för skötsel, 

städning och underhåll. Dels uteblev de förväntade intäkterna i och med att planhyrorna 

kraftigt höjdes. Konsekvensen blev den motsatta mot målet om en ökande andel stockhol-

mare i rörelse, i form av färre bokningar och uthyrningar av stadens planer. 

 

På kostnadssidan är läget ännu värre med ett gigantiskt underhållsbehov som behöver en 

kraftigt utökad budgetram för att nödvändiga åtgärder i de äldre anläggningarna ska kunna 

genomföras. 

 

Vi instämmer i förvaltningens uppfattning om att idrottsnämndens ekonomiska förutsätt-

ningar under senare år inte har medgivit någon utökning av fastighetsunderhållet. Förvalt-

ningen har tvingats hålla inne underhållsmedel främst för att balansera osäkra verksam-   
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hetsintäkter, trots att ambitionen har varit att hålla en acceptabel underhållsnivå. Staden är 

nu i ett läge där det kommer läggas mer anslag på reinvesteringar än på nya anläggningar 

och det är ytterst bekymmersamt mot bakgrund av den enorma anläggningsbristen. 

 

Hyreskostnaderna utgör en väsentlig del av nämndens budget och har därmed stor påverkan 

på de ekonomiska förutsättningarna. Hyreskostnaderna beräknas öka med relativt stora be-

lopp under budgetperioden. Idrottsnämnden måste få en tilldelad budgetram som är realis-

tisk och kan möta de kommande hyreskostnaderna. Och inte som nu skjuta upp nödvändiga 

investeringar och underhåll för att kunna balansera en underfinansierad budget.   

 

Vi vet att idrottande är viktigt inte bara för de enskilda stockholmarnas fysiska och psykiska 

hälsa, utan också för exempelvis våra förutsättningar att prestera på jobb och i skola. Det har 

direkt påverkan på vår livslängd. Den enorma kostnad det innebär för kommun och lands-

ting i längden att ha en inaktiv befolkning syns inte i idrottsnämndens treårsbudget men 

kommer i slutänden riskera att bli dyrt för såväl individen som staden och landstinget. Det 

mervärde det ger Stockholm att fler stockholmare stärks fysiskt och socialt av en ökad möj-

lighet att idrotta syns inte heller under en mandatperiod, men på sikt bygger det Stockholm 

starkt.  

 

Vi socialdemokrater vill öka stockholmarnas möjlighet till idrott och motion. Med vårt bud-

getförslag hade staden haft större möjligheter att stimulera föreningslivet, skapa mer möjlig-

heter till spontanidrott, rikta satsningar mot dem som idag är fysiskt inaktiva och öka inves-

teringstakten när det gäller nya anläggningar. 

 

Mehdi Oguzsoy (V) yrkar bifall till sitt förslag till beslut enligt följande: 

 

Delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 

 

Besluta enligt Vänsterpartiets budgetreservation i kommunfullmäktige 

 

Påbörja arbete med sim-och idrottshall i Skarpnäck. 

 

Anföra följande: 

Högeralliansens beskrivning av kommunens verksamheter som världsklass får klart under-

känt i det som rör idrottsfrågor i Stockholm. Kommunen hamnar långt efter vad gäller till-

gången till idrottshallar. Förutsättningarna för barn och ungdomar som vill syssla med id-

rottsaktivitet är mycket sämre än i många kommuner runt om i landet sett till tillgången av 

idrottsanläggningar. Dessutom tillkommer det höga egna avgifter. Talet om att se till att alla 

barn och ungdomar ges samma förutsättningar att syssla med den idrott som de är intresse-

rade av är inget annat än tomma ord. 

 

Högeralliansen dogmatiska och fundamentalistiska iver att privatisera och sälja ut kommu-

nens verksamheter av taktiska skäl tonas ned. Det är medborgarnas demokratiska rätt att så 

här inför valet få veta vilka simhallar högeralliansen vill sälja till företag som inte betalar 

skatt i Sverige.  

 

Allt tyder på att stockholmarna har insett att sittande majoritet i kommunen prioriterar stor-

kapitalets intressen före medborgarnas, att retoriken låter annorlunda är inget annat än dim-

ridåer. 
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Behovet av nya simhallar är större än någonsin och vänsterpartiet vill att alla partier som var 

med och beslutade i kommunfullmäktige om att bygga en sim- och idrottshall i Skarpnäck 

för 10 år sedan ska hålla sitt löfte till medborgarna där. 

 

Åsa Lindhagen (MP) yrkar bifall till sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till budget 2014 med inriktning för 2015 

och 2016. 

2. Att jämställdhet läggs till som en prioriteringsgrund för investeringar i idrottsan-

läggningar. 

3. Att i övrigt anföra följande 

 

Vi vill tacka förvaltningen för ett bra underlag för budget 2015 med inriktning 2016 och 

2017. Ett problem som återkommande lyfts i budgetunderlag och andra strategidokument är 

den stora underhållsskulden som nuvarande majoritet lämnar till stockholmarna. Det är all-

varligt när snäva budgetramar gör att viktiga reinvesteringar och underhållsåtgärder skjuts 

upp med ökade driftskostnader som följd. Om underhållet konstant negligeras innebär det på 

sikt en stor kapitalförstöring som i slutänden drabbar stockholmarna. Återkommande prob-

lem som hänger samman med underhållsunderskottet är brister i badens vattenrening och 

trasiga kylanläggningar i stadens ishallar. I sammanhanget kan problematiken i att majorite-

tens budget saknar pris- och lönekompensation lyftas, något som ökar risken för att nödvän-

digt underhåll skjuts på framtiden då underhållsbudgeten riskerar att användas som budget-

regulator. 

Det är oroande att många av de viktiga investeringar som behövs för Stockholmsidrotten 

idag ligger utanför investeringsramen. Vi frågar oss om dessa viktiga investeringar kommer 

att bli av. Det är vidare ett återkommande problem att idrottsanläggningar och annan offent-

lig service såsom skolor och kulturlokaler kommer in för sent när staden bygger nya bo-

stadsområden. Det är även mycket oroande om, som förvaltningen antyder, idrottsmark för-

svinner för annan exploatering.  Idrottsmark bör endast i undantagsfall exploateras. Om ex-

ploatering ändå sker ska den exploaterade idrottsmarken ersättas med likvärdig ny yta och 

idrottsnämnden ska kompenseras för ersättningsinvesteringarna. 

Idrottsnämnden ska verka för att stadens idrottsfastigheter ska miljöanpassas och kraftigt 

minska sin energianvändning. En prioriterad insats under perioden är att kartlägga, genom-

föra och följa upp energieffektiviseringen av stadens idrottsanläggningar. Idrottsnämnden 

ska aktivt arbeta för att se vilka möjligheter det finns att bygga idrottshallar med passivhus-

teknik. Idrottsnämnden ska också vara involverad i miljöanpassning av de båtklubbar som 

arrenderar stadens mark.  

Vi anser att idrottsnämnden tillsammans med fastighetsnämnden ska ordna bra cykelparke-

ringar i anslutning till stadens idrottsplatser i de fall där nämnderna har rådighet över mark-

ytan. I övriga fall bör nämnderna verka för att bra cykelparkeringar tillhandahålls. Vid ny-

byggnation av idrottshallar bör en dialog ske med SL för att underlätta resande med kollek-

tivtrafik.  

Renoveringen av stadens simhallar blir de kommande årens stora utmaning för stadens id-

rottsverksamhet. Det är viktigt att arbetet kommer igång så snart som möjligt för att mot-

motverka ökade underhållskostnader för att lappa och laga under planeringstiden. Vi håller 

med förvaltningen om att simhallarna i Åkeshov, Västertorp och Vällingby ska prioriteras  
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tidsmässigt men det är mycket viktigt att Forsgrénska badet inte glöms bort när Medbor-

garhuset ska rustas upp. Det behövs fler simhallar i Stockholm – inte färre.  

Konkurrensutsättning har inget egenvärde utan ska användas när det ger en positiv effekt för 

idrottsförvaltningens verksamhet. Som regel ska förvaltningen lägga ett egenregi- eller kon-

trollanbud vid konkurrensupphandling för att bedöma om det är ekonomiskt och kvalitets-

mässigt fördelaktigt att lägga ut verksamheten på entreprenad. Vid upphandling ska förvalt-

ningen ställa sociala och etiska krav samt krav på att FN:s barnkonvention och ILO:s kärn-

konventioner om mänskliga rättigheter ska följas. 

Investeringar i nya idrottsanläggningar ska bottna i en avvägning av stockholmarnas önske-

mål och idrottsrörelsens behov. Utgångspunkterna ska vara att bredd- och ungdomsidrott 

generellt prioriteras framför elitidrott när Stockholms stad investerar i nya anläggningar. 

Upprustningen av Grimsta IP är ett exempel på investering där referensalternativ borde ha 

kunnat undersökas med hänsyn till de prioriterade målgrupperna i stadens idrottspolitiska 

program. 

Generellt är det viktigt att öka styrningen av investeringsbudgeten avseende jämställdhet och 

de mål som satts upp i idrottspolitiska programmet. Vi anser att en genusanalys ska göras 

vid samtliga idrottsinvesteringar och att jämställdhetsaspekter ska vägas in under de uppräk-

nade prioriteringsgrunderna för investeringar. Det behövs redogörelser som visar hur inves-

teringsmedlen fördelas mellan män och pojkar respektive kvinnor och flickor samt hur stort 

antal män och pojkar respektive kvinnor och flickor som gynnas av respektive investering. 

En jämställdhetsanalys bör också göras för att analysera varför kvinnor som arbetar inom 

idrottsförvaltningen är sjukskrivna dubbelt så mycket som män. 

Slutligen vill vi lyfta vikten av att ha ett hbtq-perspektiv i idrottspolitiken. Unga hbtq-per-

soner är enligt Ungdomsstyrelsens undersökningar mindre benägna att idrotta i en förening 

än andra unga. Samtidigt har de också en sämre hälsa. Alla unga ska ha likvärdig tillgång till 

idrott och motion och en bra hälsa och därför är det grundläggande att hbtq-perspektivet in-

tegreras i idrottsförvaltningens verksamhet. Vi ser det som mycket positivt att förvaltningen 

lägger vikt vid dessa frågor och att personalen ska genomgå en hbtq-utbildning under året. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden beslutar 

enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Emilia Bjuggren m.fl. (S), Mehdi Oguzsoy (V), Åsa Lindhagen (MP) reserverar sig var och en 

mot beslutet till förmån för sina enskilda förslag till beslut. 
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§ 45 
Anläggande av konstgräs på Eriksdals bollplan  
Förslag till inriktnings- och genomförandebeslut  
Dnr: 412-253-2014 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar enhälligt följande: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner investeringsutgiften om totalt 10,0 mnkr för anläggande av 

konstgräs m.m. på Eriksdals BP under 2014 som förvaltningen beställt av 

fastighetskontoret för utförande. 

2. Idrottsnämnden godkänner ett utökat hyrestillägg om sammanlagt 0,950 mnkr för det 

första året till följd av investeringsutgiften, och ger förvaltningen rätt att teckna ett 

självkostnadsbaserat hyrestillägg till nuvarande hyresavtal med fastighetskontoret.  

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-31. 

I idrottsnämndens investeringsplan för 2014 finns 10,0 mnkr upptaget för att anlägga konstgräs 

med mera på Eriksdals BP. Tidsplanen för genomförandet är förlagd till kommande sommarpe-

riod med ett färdigställande till månadsskiftet augusti/september 2014.  

 

Fastighetskontoret behöver inte redovisa investeringsprojekt understigande en kostnad om  

10,0 mnkr till fastighetsnämnden, eftersom kontorets förvaltningschef har delegationsrätt för 

projekt upp till detta belopp. Idrottsnämnden ska godkänna ett inriktnings- och genomförande-

beslut för investeringsprojekt med en bedömd kostnad över 3,0 mnkr. 

 

Projektering och genomförande av projektet drivs i enlighet med gränsdragningslistan av fas-

tighetskontoret och idrottsförvaltningen.  

 

Totalkostnaden bedöms till 10,0 mnkr, vilket medför en hyreshöjning för idrottsnämnden med 

0,950 mnkr år 1.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 46 
Anläggande av nytt konstgräs på Blackebergs BP, Grimsta IP och 

Zinkensdamms IP 
Förslag till inriktnings- och genomförandebeslut  
Dnr: 412-311-2014 
 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar enhälligt följande: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner investeringsutgiften om totalt 12,0 mnkr för anläggande av 

nytt konstgräs m.m. på Blackebergs BP, Grimsta IP och Zinkensdamms IP under 2014 

som förvaltningen beställt av fastighetskontoret för utförande. 

2. Idrottsnämnden godkänner ett utökat hyrestillägg om sammanlagt 1,535 mnkr för det 

första året till följd av investeringsutgiften, och ger förvaltningen rätt att teckna ett 

självkostnadsbaserat hyrestillägg till nuvarande hyresavtal med fastighetskontoret.  

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-04-03. 

I idrottsnämndens investeringsplan för 2014 finns sammantaget 12,0 mnkr upptaget för de tre 

separata projekten med att byta ut uttjänt konstgräs på Blackebergs BP, Grimsta IP och Zin-

kensdamms IP. Tidsplanen för genomförandet är förlagd till i huvudsak juli månad 2014. Sär-

skild hänsyn tas till Grimsta IP som är en allsvensk fotbollsarena samt Zinkensdamms IP som i 

augusti månad kommer att nyttjas av evenemanget Midnattsloppet.  

 

Fastighetskontoret behöver inte redovisa investeringsprojekt understigande en kostnad om  

10,0 mnkr till fastighetsnämnden, eftersom kontorets förvaltningschef har delegationsrätt för 

projekt upp till detta belopp. Idrottsnämnden ska godkänna ett inriktnings- och genomförande-

beslut för investeringsprojekt med en bedömd kostnad över 3,0 mnkr. 

 

Projektering och genomförande av projektet drivs i enlighet med gränsdragningslistan av fas-

tighetskontoret och idrottsförvaltningen. 

 

Totalkostnaden bedöms till 12,0 mnkr, fördelade med Blackebergs BP 3,0 mnkr, Grimsta IP  

4,0 mnkr och Zinkensdamms IP 5,0 mnkr (inkluderar ny rörpist om cirka 2 mnkr), vilket med-

för en sammantagen hyreshöjning för idrottsnämnden med 1,535 mnkr år 1.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 47 
Föreningsbidrag till konstgräs på Hässelby IP 
Dnr: 404-926/2013 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. I huvudsak godkänns förvaltningens förslag till beslut. 

 

2. Idrottsnämnden godkänner att Hässelby SK tilldelas ett föreningsbidrag på som mest 

2 100 000 kronor. 

 

3. Idrottsnämnden godkänner arrendeavtalet mellan idrottsförvaltningen och Hässelby SK 

FF för grusplanen på Hässelby IP. 

 

4. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att ta fram riktlinjer för investeringar där kommun 

och föreningar gemensamt finansierar idrottsanläggningar. 

    

Nämnden anför därutöver följande: 

Det är glädjande att Hässelby SK tagit initiativet till denna investering. Vi ser positivt på sam-

arbeten med föreningar och andra aktörer som innebär förbättrade idrottsmöjligheter för stock-

holmarna och för föreningslivet.  

 

Detta beslut ska inte ses som prejudicerande i den bemärkelsen att finansieringsmodellen är 

applicerbar på alla typer av anläggningar eller på alla fotbollsplaner inom Stockholms stad. Det 

är alltid viktigt att säkerställa att den här typen av finansieringslösningar inte gynnar en enskild 

förening på bekostnad av en eller flera andra föreningar. Vi vill därför att förvaltningen arbetar 

fram tydliga riktlinjer kring detta för att det ska finnas en transparens och förutsägbarhet för fö-

reningslivet. Bland annat bör aspekter som flera föreningars nyttjande av samma plan och stor-

leken på kommunens bidrag beaktas och utredas vidare.  

 

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-24. 

Idrottsnämnden beslutade på sitt sammanträde den 19 november 2013 att ge idrottsförvaltnin-

gen i uppdrag att upprätta ett förslag till avtal liksom upplåtelseprinciper avseende en tilltänkt 

konstgräsfotbollsplan på Hässelby IP. Ärendet var ett svar på den skrivelse om investerings-

bidrag som Hässelby SK skickat till idrottsnämnden under hösten 2013. 

 

Sedan dess har förvaltningen haft ett nära samarbete med Hässelby SK för att kunna återkom-

ma till idrottsnämnden med ett gemensamt förslag till avtal som nämnden ska ta ställning till. 

 

I ärendet redovisas också det föreningsbidrag som idrottsnämnden behöver besluta om. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

1. Idrottsnämnden godkänner att Hässelby SK tilldelas ett föreningsbidrag på som mest 2 

100 000 kronor. 
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2. Idrottsnämnden godkänner arrendeavtalet mellan idrottsförvaltningen och Hässelby SK 

FF för grusplanen på Hässelby IP. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden Regina Kevius m.fl. (M), Daniele Fava (FP), Fredric Ericsson (C) samt Emilia 

Bjuggren m.fl.  (S) och Åsa Lindhagen (MP) yrkar bifall till sitt gemensamma förslag till 

beslut.  

Se under rubriken BESLUT. 

 

Mehdi Oguzsoy (V) yrkar bifall till sitt förslag till beslut enligt följande: 

 

Avslå förslaget. 

 

Förvaltningen tar fram ett nytt förslag till beslut i nämnden att bygga i egen regi. 

 

Anföra följande: 

Högeralliansens misslyckade idrottsinvesteringar har lett till att föreningar tvingas medfi-

nansiera idrottsanläggningar. Det är inte helt komplikationsfritt att staden genom sådana lös-

ningar förlorar inflytande och rådighet över hur idrottsanläggningar används i framtiden. Det 

kan också innebära juridiska problem och tvister mellan förvaltningen och föreningar i fram-

tiden. Det kan även leda till konflikt mellan olika föreningar som ska använda konstgräspla-

nen. Det allvarligaste problemet är att de föreningar som har ekonomiska möjligheter kan 

tillfredsställa sina anläggningsbehov medan andra föreningar vars behov är lika akut blir 

nedprioriterade. 

 

Det är väldigt viktigt att kommunen ansvarar för investeringar som behöver göras utifrån 

principen att behovet styr var nya anläggningar byggs. Det är väldigt viktigt att alla förenin-

gar ges likvärdiga förutsättningar att bedriva sina verksamheter som riktar sig till barn och 

ungdomar och att det är kommunen som är garant för det. 

 

Leif Kroon (KD) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, Folkpartiet liberalernas 

Centerpartiets, Socialdemokraternas samt Miljöpartiets gemensamma förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och idrottsnämnden beslutar enligt  

ordförande Regina Kevius m.fl. (M) och Daniele Fava (FP) och Fredric Ericsson (C) samt 

Emilia Bjuggren m.fl.  (S) och Åsa Lindhagen (MP) förslag till beslut. 

 

Reservation 
Mehdi Oguzsoy (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 
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§ 48 
Långsiktigt investeringsbehov för stadens idrottsverksamhet 
Redovisning 
Dnr: 410-478-2010 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. I huvudsak godkänns förvaltningens förslag till redovisning. 

 

2. Förvaltningen får i uppdrag att på ett tydligare sätt arbeta in reinvesteringsbehovet i den 

långsiktiga investeringsplanen. 

 

3. Förvaltningen får i uppdrag att på ett tydligare sätt arbeta in stadens planerade skolut-

byggnad samt den planerade bostadsbebyggelsen i den långsiktiga investeringsplanen. 

 

4. Förvaltningen får i uppdrag att återkomma med en tydligare prioriteringsordning av 

nyinvesteringar. 

 

5. Förvaltningen får i uppdrag att undersöka intresset för aktörer att delta i byggandet av 

idrottsanläggningar i Stockholms stad. 

 

6. Förslag till långsiktigt investeringsbehov sänds på remiss till Stockholms idrottsförbund 

och Stockholms ungdom. 

 

  

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-04-02. 

Kommunfullmäktige har gett idrottsnämnden i uppdrag att utarbeta en långsiktig plan för id-

rottsinvesteringar. Detta ärende utgör en delrapport till idrottsnämnden i form av en analys av 

det långsiktiga behovet av idrottsinvesteringar fram till och med 2022 och med utblick mot 

2030.  

 

Förvaltningen anser att behovet av nya idrottsanläggningar ska utgå från de prioriterade grup-

perna i det nya idrottspolitiska programmet, prognostiserad befolkningsutveckling inom den 

prioriterade åldersgruppen 7-20 år, nuvarande utbud av idrottsanläggningar, idrottsrörelsens 

behov baserat på stadens fördelningsnycklar, socioekonomiska skillnader mellan stadsdels-

nämndsområden och stockholmarnas önskemål om idrottsanläggningar.  

 

Förvaltningen har delat in redovisningen i fyra grupper: reinvesteringar i befintliga anläggnin-

gar, nybyggnation och utveckling, nyttja befintliga anläggningar bättre samt specialanläggnin-

gar, evenemang och regionala satsningar. Förvaltningen har koncentrerat sig på nybyggnation 

av idrottsanläggningar när befolkningen i staden ökar kraftigt.   

 

För närvarande pågår en inventering om reinvesteringsbehovet av idrottsanläggningarna. Efter 

det att inventeringen är avslutad kommer förvaltningen att redovisa en komplett långsiktig in-

vesteringsplan för idrottsanläggningarna för nämnden. Förvaltningen bedömer att redovisnin-

gen kan ske under hösten 2014. 

 

  



Idrottsnämnden 2014-04-15  Protokoll nr 3/2014 

 15 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner idrottsförvaltningens redovisning av långsiktigt investerings-

behov fram till och med 2022 och med utblick mot 2030 för stadens idrottsverksamhet. 

 

2. Förslag till långsiktigt investeringsbehov sänds på remiss till Stockholms idrottsför-

bund.   

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden Regina Kevius m.fl. (M) och Daniele Fava (FP) och Fredric Ericsson (C) samt 

Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Åsa Lindhagen (MP) yrkar bifall till sitt gemensamma förslag till 

beslut. Se under rubriken BESLUT. 

 

Mehdi Oguzsoy (V) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Leif Kroon (KD) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, Folkpartiet liberalernas 

och Centerpartiets, Socialdemokraternas samt Miljöpartiets förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och idrottsnämnden beslutar enligt  

ordförande Regina Kevius m.fl. (M) och Daniele Fava (FP) och Fredric Ericsson (C), Emilia 

Bjuggren m.fl. (S) samt Åsa Lindhagens (MP) förslag till beslut. 

 

Reservation 
Mehdi Oguzsoy (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Åsa Lindhagen (MP) lämnar ett särskilt uttalande, till vilket Mehdi Oguzsoy (V) ansluter sig, 

enligt följande:  

Stockholm är en växande stad och efterfrågan på idrottslokaler, framför allt idrottshallar, är 

fortsatt mycket stor. Ett stort problem kopplat till hallbristen är att idrottslokaler inte plane-

ras in i ett tidigt skede när nya stadsutvecklingsområden planeras. Detta är ett problem som 

vi flera gånger pekat ut som en stor brist inom stadens fysiska planering. 

Det är tydligt att de investeringar som planeras i dagsläget inte kommer att räcka till för att 

möta befolkningstillväxten i Stockholm. Redan idag ser vi att viktiga investeringar som id-

rottsanläggningen i Stadshagen, dubbelhallen på Kristinebergshöjden och skridsko- och 

bandyhallen i Tallkrogen redovisas utanför budgetram i investeringsbudget för 2015 med 

inriktning 2016-2019. En förutsättning för att projekten ska kunna genomföras är en ökning 

av investeringsnivån. Vi ställer oss nu frågan hur stor risken är att dessa satsningar inte 

blir av.  

Idrottshallar är den idrottsanläggningstyp där det råder störst brist och förvaltningen upp-

skattar att det behövs minst 13 nya fullstora hallar till 2022. Idag är majoritetens svar för att 

möta hallbristen de fyra billiga hallar som planeras under 2014. Det är bra att staden under-

söker möjligheten att bygga billigare idrottshallar men vi oroar oss för att förvaltningen  
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signalerar att dessa idrottshallar kommer att ha en kortare livslängd och högre underhålls-

kostnader. Det behövs en långsiktig lösning på hallbristen i staden. 

Underhållsbehovet inom Stockholms idrottsfastigheter är fortsatt mycket stort och det är 

viktigt att medel avsätts för underhåll av stadens idrottsanläggningar. Framskjutningarna av 

underhåll riskerar att medföra ökade kostnader för att anläggningarna ska kunna fortsätta 

hållas i drift fram till dess att mer omfattande åtgärder kan genomföras. Kostnaderna för de 

upprustningar som så småningom måste göras riskerar dessutom att öka med tiden. Idag är 

flera av stadens simhallar i stort behov av renovering. Renoveringarna av simhallarna måste 

prioriteras då simhallarna är en stor resurs som inte får förfalla. Idrottsnämnden ska verka 

för att stadens idrottsanläggningar miljöanpassas och kraftigt minskar sin energianvändning.  

Många hallar drivs av idrottsföreningar och är ett viktigt komplement i Stockholms idrotts-

utbud. Förvaltningen bör se över vilka möjligheter som finns att stödja dessa föreningar vid 

utvecklandet av idrottsverksamheten. 

Reinvesteringar i befintliga ishallar bör övervägas som högre prioriterade än nyinvesteringar 

sett till hockeyns sjunkande medlemsantal. 

Det är bra att utomhusbadet i Järvaområdet är tillbaka i stadens planering. Rinkeby är Stock-

holms mest tätbefolkade område och fler bostadshus planeras, samtidigt är boende i Rinke-

by-Kista de stockholmare som har längst till ett utomhusbad.  

Det är mycket oroande om, som förvaltningen antyder, idrottsmark försvinner för annan ex-

ploatering.  Idrottsmark bör endast i undantagsfall exploateras. Om exploatering ändå sker 

ska den exploaterade idrottsmarken ersättas med likvärdig ny yta och idrottsnämnden ska 

kompenseras för ersättningsinvesteringarna.  

Generellt är det viktigt att öka styrningen av investeringsbudgeten avseende jämställdhet och 

de mål som satts upp i idrottspolitiska programmet. Vi anser att en genusanalys ska göras 

vid samtliga idrottsinvesteringar. Det behövs redogörelser som visar hur investeringsmedlen 

fördelas mellan män och pojkar respektive kvinnor och flickor samt hur stort antal män och 

pojkar respektive kvinnor och flickor som gynnas av respektive investering. Det finns en an-

sats till jämställdhetsanalys i ärendet vilket är bra, men vi saknar en djupare analys av den 

sammanlagda effekten av föreslagna investeringar för flickor respektive pojkar.  

 

 

§ 49 
Upphandling av ramavtal för fastighetsunderhåll  
Förslag till delegation                                         
Dnr: 125-321-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Idrottsnämnden uppdrar till idrottsförvaltningen att upphandla ramavtal för fastighetsun-

derhåll i enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

2. Idrottsnämnden delegerar till förvaltningschefen att besluta om förfrågningsunderlag, 

fatta tilldelningsbeslut, ingå avtal med antagna leverantörer samt besluta i övriga frågor 

som rör avtalen. 
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Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-24. 

Idrottsförvaltningen upphandlade under år 2010 ett antal ramavtal inom investerings- och un-

derhållsprogrammet. Ramavtalen tecknades på två år med möjlighet till förlängning 1+1 år. Då 

avtalen nu är på väg att löpa ut finns behov av att genomföra en förnyad upphandling av ram-

avtal.  

 

Sedan föregående ramavtalsupphandling 2010 är idrottsnämnden inte längre fastighetsägare 

utan detta ansvar har överförts till fastighetsnämnden. I samband med detta har en gränsdrag-

ning fastställts som innebär att idrottsförvaltningen svarar för det inre underhållet av fastighe-

terna medan fastighetskontoret svarar för det yttre underhållet.   

 

De ramavtal som idrottsförvaltningen nu avser att upphandla avser de konsult- och entrepre-

nadtjänster som idrottsförvaltningen behöver kunna avropa för det inre underhållet av fastig-

heterna. Upphandlingarna syftar framför allt till att tillgodose driftavdelningens behov av kon-

sulter och entreprenörer i samband med drift- och underhållsarbeten inom idrottsanläggnin-

garna. Det förändrade ansvaret för idrottsfastigheterna innebär att antalet ramavtalsområden 

inom vilka det finns behov av att träffa ramavtal har minskat jämfört med 2010. 

 

Upphandlingarna kommer att genomföras som ramavtalsupphandlingar. Ramavtal kan enligt 

lagen (2007:1091) om offentlig upphandling, LOU, tecknas för en period av högst fyra år. För-

valtningen föreslår att nu föreslagna upphandlingar kommer att gälla för en period av två år 

med möjlighet till förlängning två år med ett år i taget. Förvaltningen har för avsikt att träffa 

ramavtal med högst tre leverantörer per avtalsområde. 

 

Ramavtal kommer att upphandlas för nedanstående tjänster. Förenklat förfarande kommer att 

tillämpas när beräknad kostnad för avtalsperioden inklusive förlängning understiger tröskelvär-

det medan öppet upphandlingsförfarande kommer att tillämpas då upphandlingsvärdet översti-

ger tröskelvärdet. Vid öppet upphandlingsförfarande annonseras upphandlingen även inom EU. 

Tröskelvärdet är för närvarande 1 806 427 SEK. 

 

Ramavtalsområde 

Arkitektkonsulttjänster  

Brandtekniska konsulter 

Byggtekniska arbeten  

Eltekniska arbeten  

Kyltekniska arbeten  

Mark- och anläggningsarbeten 

Stängsel och montering 

Måleriarbeten 

Pumpar (service och underhåll) 

Rörarbeten 

Smidesarbeten 

Spolningsarbeten 

Styr- och reglertekniska arbeten 

Ventilationstekniska arbeten 

VVS-tekniska konsulter 

Golv- och mattarbeten 

Eltekniska konsulter 
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För ovan angivna ramavtalsupphandlingar kommer idrottsförvaltningen att utgå från AMA AF 

12 som är administrativa föreskrifter med råd och anvisningar för byggnads-, anläggnings- och 

installationsentreprenader. De administrativa föreskrifterna baseras på de allmänna bestämmel-

serna AB 04 och ABT 06 som är byggbranschens standardavtal.  

 

Avrop på träffade ramavtal ska antingen ske utifrån rangordning eller med förnyad konkurrens-

utsättning. Om avropsbelopp understiger sex basbelopp kommer rangordning att gälla. Detta 

innebär att först då leverantör med avropsordning 1 inte kan åta sig uppdraget kan leverantör 

med avropsordning 2 tillfrågas. Vid avropsbelopp överstigande sex basbelopp kommer förnyad 

konkurrensutsättning att användas. I dessa fall kommer samtliga leverantörer som tecknat det 

aktuella ramavtalet ges tillfälle att lämna offert. Sex basbelopp är för närvarande 266 400 SEK. 

 

För att komma ifråga som leverantör ska leverantören uppfylla samtliga krav som idrottsför-

valtningen ställer i förfrågningsunderlag.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Emilia Bjuggren m.fl. (S) yrkar bifall till sitt förslag till beslut, till vilket Mehdi Oguzsoy (V) 

ansluter sig, enligt följande: 

 

I huvudsak besluta enligt förvaltningens förslag. 

 

Krav om kollektivavtal, uppförandekod för leverantörer samt meddelarfrihet skrivs in i 

förfrågningsunderlaget 

 

Att därutöver anföra följande 

Vid upphandling på idrottsförvaltningens område ska förfrågningsunderlaget alltid innehålla 

sociala och etiska krav samt förbehåll om att ILO:s grundläggande konventioner om mänsk-

liga rättigheter i arbetslivet ska följas.  

 

Staden ska i alla upphandlingar verka för en god arbetsmiljö och rimliga anställningsvillkor, 

exempelvis enligt den beprövade ”Vita jobb-modellen”. Avtalet ska säkra att personalen för-

säkras och att arbetsgivaren betalar in pensioner för de anställda. Kollektivavtal ska vara ett 

krav. Det räcker inte med att lönekostnader understigande avtal mellan Fastighetsanställdas 

Förbund och Almega ska kunna redovisas utan de anställdas villkor ska vara sådana att alla 

avtalade rättigheter säkras. 

 

Samma yttrandefrihet eller meddelarfrihet i fråga om arbetet ska gälla för personalen i den 

upphandlade verksamheten som för offentliganställda. Stadens antidiskrimineringsklausul är 

otillräcklig eftersom den inte gäller för underleverantörer och inte anger vite som sanktions-

möjlighet. Dessutom kan den tillämpas först när det finns en lagakraftvunnen dom, vilket är 

sällsynt eftersom mål om diskriminering brukar leda till förlikning. 

 

Alla nämnda krav ska självklart gälla såväl leverantör som underleverantörer. 
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Åsa Lindhagen (MP) yrkar bifall till sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

 

1. Att återremittera ärendet. 

2. Att uppdra åt förvaltningen att återkomma till nämnden med en redogörelse för 

möjliga sociala krav att ställa i upphandlingen. 

3. Att därutöver anföra följande 

 

Den offentliga upphandlingens potential att bidra till ett hållbart samhälle uppmärksammas 

alltmer både i Sverige och inom EU. Vi anser att staden mycket mer kraftfullt ska använda 

den offentliga upphandlingen som ett medel för att driva samhällsutvecklingen i hållbar 

riktning. I detta ingår att som regel ställa miljökrav, sociala krav och etiska krav i stadens 

upphandlingar. 

Förvaltningen ges därför i uppdrag att undersöka vilka sociala krav som är tänkbara att ställa 

i upphandlingen av fastighetsunderhåll och därefter återkomma till nämnden med en redogö-

relse. Sociala krav kan bland annat användas som verktyg för att underlätta för personer som 

står långt från arbetsmarknaden att komma ut i egen försörjning. Dylika krav har ställts i 

upphandlingar både inom staden och i andra kommuner. Ett exempel är Göteborgs kommun 

där ett kommunägt bostadsbolag i en upphandling av lokalvård ställde kravet att sju av tio 

lokalvårdare skulle rekryteras bland hyresgästerna. Vi menar att upphandlingen av fastig-

hetsunderhåll har potential att inrymma liknande sociala krav och att förvaltningen, i samråd 

med stadens arbetsmarknadsförvaltning, bör undersöka möjligheten närmare.  

Förvaltningen bör även överväga hur den kan underlätta för arbetsintegrerande sociala före-

tag att delta i upphandlingen eftersom dessa företag spelar en viktig roll i att stödja männis-

kor långt från arbetsmarknaden att komma ut i arbete. Ett exempel på hur staden kan under-

lätta för arbetsintegrerande sociala företag är att dela upp upphandlingen i mindre delar, vil-

ket ökar möjligheterna för företagen att delta i upphandlingen. 

Vidare ska förvaltningen ställa lämpliga etiska krav samt krav på att FN:s barnkonvention 

och ILO:s  kärnkonventioner om mänskliga rättigheter ska följas. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden beslutar 

enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Emilia Bjuggren m.fl. (S), Mehdi Oguzsoy (V), reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 

eget gemensamma förslag till beslut. 

 

Åsa Lindhagen (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget förslag till beslut. 
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§ 50 
Anläggande av två konstgräsplaner för fotboll på Enskede IP 
Förslag till inriktningsbeslut 
Dnr: 412-316-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar enhälligt följande: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag för anläggande av en 11-manna och en  

7-manna konstgräsfotbollsplan på Enskede IP, till en beräknad sammanlagd investerin-

gsutgift om 14,0 mnkr och ger förvaltningen rätt att inför kommande genomförande-

beslut, av fastighetskontoret, beställa framtagande av erforderliga handlingar för ge-

nomförande av projektet.  

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen rätt att teckna erforderligt tillägg till nuvarande hyres-

avtal med fastighetskontoret om cirka 1,4 mnkr år 1.  

 
Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-19. 

Fastighetskontoret har på uppdrag av idrottsförvaltningen påbörjat arbetet med att ta fram hand-

lingar för anläggande av två konstgräsplaner för fotboll på Enskede IP. I projektet ingår att på 

nuvarande grusfotbollsplaner utföra en 11-manna och en 7-manna konstgräsfotbollsplan. I pro-

jektet ingår också ny planbelysning och nytt stängsel/nät samt en del anslutande markarbeten 

för att få en god nivåanpassning till befintliga ytor.  

 

Önskemålet från idrottsförvaltningen är att de nya planerna ska tas i drift den 1 juni 2015. Det 

innebär att projektet måste påbörjas redan i mitten av oktober 2014 med schakt- och överbygg-

nadsarbeten. Den beräknade byggtiden är 5-6 månader och i planeringen måste man räkna med 

ett vinteruppehåll.   

 

Ursprungligen avsattes endast medel för projekteringen i budget 2014. Om tidsplanen ska hålla 

så måste en omfördelning ske inom ramen för investeringar i idrottsanläggningar 2014. Av det 

skälet föreslås att ytterligare 5,0 mnkr omfördelas för projektet så att 6,0 mnkr finns i budget 

2014 och resterande 8,0 mnkr, i stället för 13,0, anslås i budget 2015 för slutförande. Med före-

slagen tidsplan kan halva fotbollssäsongen 2015 på Enskede IP genomföras på aktuella bollpla-

ner, utan störningar. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 51 
Kommunstyrelsen ska genomföra en detaljerad krav- och 

behovsanalys avseende avtalets ändamålsenlighet samt fatta 

beslut om nyttjande av den andra optionsperioden till och 

med 2018-12-31 alternativt genomföra en förnyad 

centralupphandling av gemensam IT-service (GSIT)         
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr: 015-178-2014 
 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-28. 

Inför att avtalet om gemensam IT-service med Volvo IT löper ut den 31 december 2016 har 

stadsledningskontoret gjort en detaljerad krav- och behovsanalys för att avgöra om avtalet ska 

förlängas och i så fall under vilka förutsättningar detta ska ske. Förslaget från stadslednings-

kontoret är att avtalet förlängs i syfte att möjliggöra en kontrollerad överföring under den sista 

optionsperioden (fram till 2018) och att förberedelser för en ny upphandling påbörjas omgå-

ende. 

 

Idrottsförvaltningen stödjer förslaget från stadsledningskontoret och delar slutsatser och be-

dömningar som finns i den genomarbetade krav- och behovsanalysen. Förvaltningen vill fram-

hålla vikten av att också det fortsatta arbetet med utvecklad krav- och behovsanalys och för-

frågningsunderlag görs i nära samverkan med stadens verksamheter. Idrottsförvaltningen har 

flera egna verksamhetssystem och ser det som positivt att det kommande avtalet kommer att 

utökas med en möjlighet att omfatta applikationsdrift för lokala system. Det bör vara valfritt 

och inte tvingande att ingå och förvaltningen bör erbjudas möjligheten att delta i arbetet med 

kravställning för detta.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar ett särskilt uttalande till vilket Mehdi Oguzsoy (V) ansluter 

sig till enligt följande: 

Socialdemokraterna har vid flertalet tillfällen framfört kritik avseende funktionsbrister och 

stora och onödiga kostnader i det nuvarande GSIT-systemet. När kommunfullmäktige beslu-

tade om att förlänga avtalet med Volvo-IT i maj 2013 reserverade vi oss emot beslutet och 

förordade införandet av ett nytt system som garanterar god funktionalitet. I ärendet skrev vi 

bland annat följande:  

 

’Vi finner det anmärkningsvärt att en upphandling som omsätter så stora ekonomiska belopp 

och som samtidigt har varit föremål för så mycket kritik som GSIT förlängs utan att en or-

dentlig analys görs av ärendet. Att enkelt avfärda en ny upphandling med invändningen att 

det är en stor process ter sig märkligt när det är uppenbart att det finns starka funktionsbris-

ter som ännu inte kunnat åtgärdas.’ 

 

GSIT har bland annat av stadens egna revisorer och externa utvärderare fått skarp kritik för 

systemets bristande användarvänlighet och förmåga att leva upp till alla de behov som finns 

inom stadens verksamheter. Detta har i synnerhet varit ett stort problem inom skolan där sy-

stemets bristande flexibilitet fått negativa konsekvenser för IT-användningen i undervisnin-

gen.  

 

Stockholms stad bör ersätta det nuvarande systemet med en ny funktionell IT-lösning. Att 

stadsledningskontoret i det läget planerar för en förlängning av avtalet är därför olyckligt.   

 

Åsa Lindhagen (MP) lämnar ett särskilt uttalande enligt följande: 

Vi var kritiska till den förlängning av avtalet om gemensam IT-service som gjordes under 

våren 2013. Stadens IT-service har varit föremål för omfattande intern kritik, främst inom 

skolan där elevernas undervisning och lärarnas arbetssituation drabbats negativt. En ordent-

lig analys av GS-IT borde ha föregått förlängningen av avtalet. 

Att en mer grundlig genomgång av stadens IT-service nu har genomförts är positivt. Vi stöd-

jer det beslutsalternativ som innebär möjlighet att genomföra en kontrollerad överföring un-

der den sista optionsperioden. Att en sådan möjlighet inte var möjlig att införa i avtalsför-

längningen till 31 december 2016 är beklagligt.  

 

 
§ 52 
Stockholms stads kemikalieplan 2014-2019 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr: 015-24-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-27. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden föreslår en kemikalieplan för Stockholm stad för 2014-2019. 

Planen beskriver vilka ämnen som är viktigast att minska förekomsten av, och har en särskild  
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inriktning på barns exponering. Ämnen som har särskild betydelse för Stockholm är identifie-

rade och föreslagna åtgärder har ett barnfokus. 

 

I kemikalieplanen föreslås ett 40-tal åtgärder inom sju verksamhetsområden: 

 

1. Stöd till implementeringen av kemikalieplanen 

2. Information och dialog 

3. Upphandling 

4. Byggmaterial 

5. Tillsyn och kontroll 

6. Stadens kemikaliehantering 

7. Miljögiftsövervakning 

 

En genomgående princip är att staden inte ska bygga egna system för kravställande på varor, 

byggmaterial och kemiska produkter. Kraften ska läggas på uppföljning. Planen beskriver ock-

så hur stadens förvaltningar och bolag ska få tydligare vägledning, bl.a. genom att inrätta ett 

Kemikaliecentrum. I planen nämns inget om en sund inomhusmiljö som trots allt är resultatet 

av kemikalier och varor. 

 

Kemikalieplanen finns att läsa på Insyn, MHN 2013-12-18, p 17. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Åsa Lindhagen (MP) yrkar bifall till sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

 

1. Att delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

2. Att därutöver anföra följande 

 

Vi ser mycket positivt på att förslaget till kemikalieplan äntligen är färdigt och tycker att 

många viktiga delar av stadens kemikaliearbete har tagits med. Vi är också nöjda med att 

barns exponering för kemikalier har fått en central roll i förslaget. Vi välkomnar att ambi-

tionerna åter höjs sedan Miljömiljardsprojektet "Nya gifter – nya verktyg" (2004-2008) 

avslutades. 

Vi instämmer helt i prioriteringen att minska barns exponering för skadliga kemikalier, men 

anser därutöver att utfasning av persistenta och bioackumulerande ämnen och användningen 

av giftfria byggmaterial bör vara viktiga områden att arbeta med. Dessa två områden kan ge 

skadlig påverkan på mycket lång sikt och blir svåra att hantera när problem uppstår. Inom 

dessa tre områden (barn, byggmaterial och persistenta kemikalier) är det extra viktigt att 

skall-krav ställs och att man undviker formuleringar som ”bör inte användas”, då detta kom-

mer att försvåra uppföljning och eventuell påföljd om kraven inte följts. Vi anser också att 

det är extra viktigt att försiktighetsprincipen används inom dessa prioriterade områden. 

Även vid olika typer av upphandling är skall-krav att föredra framför ”bör” och ska ställas i 

de fall där det finns laglig möjlighet. Staden bör verka för utökade möjligheter att ställa så- 
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dana krav. Staden är dessutom en så stor aktör att det kan vara befogat med riktade teknik-

upphandlingar, ibland tillsammans med andra kommuner. Upphandlande förvaltning eller 

bolag måste få tydliga riktlinjer med beskrivning av vad som inte ska upphandlas och vilka 

miljökrav som ska ställas. Annars kan det vara mycket svårt att ställa någon till svars vid en 

uppföljning av de ställda kraven. Uppföljning av kraven är mycket viktigt och vi vill spe-

ciellt trycka på vikten av påföljd om kraven inte har följts. 

Vi anser att det är viktigt att staden ska kunna sätta en högre standard för kravställande och 

att man t.ex. ska kunna exkludera ämnen som ännu inte hunnit uppföras på några listor om 

man bedömer att det kan finnas risker med dessa. Staden är en stor aktör som har stor inver-

kan och bör därför gå före. Staden har också många underaktörer som kan behöva tydlighet. 

Därför anser vi att kemikalieplanen kommer att vara viktig som ett basalt övergripande do-

kument för att styra stadens alla verksamheter, men att starkare krav kan komma att ställas 

inom specifika viktiga områden, exempelvis för byggmaterial eller för upphandling av in-

redning och utrustning inom skolor och förskolor. Vid en miljödiplomering av förskolor kan 

t.ex. en tydlig grupp uppställda mål och riktlinjer prickas av och därmed ge en större tydlig-

het för förskolans ledning och för föräldrar till barnen på förskolan. Till exempel kan det 

behövas en saneringsplan för utfasning av ftalater där barn vistas. 

Det är viktigt att Kemikaliecentrum finns tillgängligt med stöd och hjälp och kan tillhanda-

hålla styrdokument för att hjälpa verksamheter att fasa ut produkter och material som kan 

innehålla skadliga ämnen. 

Stadens kemikaliearbete bör tydligt lyfta fram förslag på åtgärder på nationell eller EU-nivå, 

där sådana behövs för bättre måluppfyllelse. Ett exempel är skatter på farliga ämnen som 

inte kan förbjudas, där det finns alternativ som inte kommer till användning av kostnadsskäl.  

Vi anser att man bör överväga hur information om farliga ämnen i bestämda produkter som 

inhämtats genom tillsyn, upphandling eller på annat sätt kan göra mer lättillgänglig för hus-

håll, småföretag och andra brukare samt föreningar och andra medkommunikatörer. Vi anser 

att staden bör fördjupa samarbetet med ideella miljöorganisationer om kemikaliefrågor. 

Då kemikalieområdet snabbt kan förändras och då planen är ny och oprövad anser vi att det 

är viktigt att efter två år ha en genomgång av möjliga problemområden och möjlighet till en 

eventuell revidering av kemikalieplanen. 

Förutom de kemikalier som ”importeras” till staden med varor och produkter som vi använ-

der finns det även skadliga ämnen som kan bildas i stadens egen verksamhet. Exempelvis 

kan linoljeprodukter ge upphov till förhöjda halter av formaldehyd och fuktskadad betong 

kan avge organiska ämnen som kan ge hälsoeffekter i inomhusmiljön. Andra exempel där 

stadens egna verksamheter kan ge avtryck på miljön är t.ex. fjärrvärmeproduktion och av-

loppshantering. Sopförbränning leder t.ex. till bildning av dioxiner, speciellt vid för låg tem-

peratur, och användning av hypoklorit för rening av nya membranfilter i avloppsreningsverk 

ger upphov till bildning av persistenta klororganiska föreningar, vilket t.ex. kan undvikas ge-

nom att byta ut hypoklorit mot väteperoxid. I dessa fall är det viktigt att staden har kunskap 

om dessa processer och arbetar proaktivt med information och tillsyn för att minska risken 

för bildning och frisättning av dessa skadliga ämnen, både för en förbättrad inomhusmiljö 

och för att förhindra utsläpp av skadliga ämnen till mark eller vatten. 

Vi anser att kemikalieplanen är ett bra grunddokument, men det är också tydligt att planen är 

en start och inte en lösning. Arbetet kommer att starta med godkännandet av planen. Kemi-

kaliecentrum kommer att få en enorm uppgift att lösa och det kommer att behövas koordina-

tion, resurser och hjälp utifrån för att kunna nå målet om ett giftfritt Stockholm. Precis som  
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med staden miljöprogram kommer det att finnas ett stort behov av att samordna och infor-

mera stadens nämnder och bolag om innehållet i planen. Nya underdokument för styrning 

och uppföljning kommer att behöva tas fram. Vi efterlyser också en stor tydlighet i styrdo-

kumenten för att uppnå en bättre användarvänlighet. Vilka kemikalier får inte användas, var 

gäller specifika riskbedömningar, när kan undantag beviljas, hur kommer arbetet att följas 

upp? Även arbetet mot allmänhet och företag kommer att bli krävande. Det är därför av 

största vikt att kemikaliecentrum tilldelas tillräckliga resurser och att finansieringen tryggas 

på längre sikt. 

Vi måste starta nu och inte sedan. Det är viktigt att visionen om ett giftfritt Stockholm inte 

bara stannar vid en vision. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden beslutar 

enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Åsa Lindhagen (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 

 

 

§ 53 
Strategi för ökad cykling i Stockholms stad 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr: 015-177-2014 
 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-27. 

Idrottsnämnden har av kommunstyrelsen fått en remiss av förslag till strategi för ökad cykling i 

Stockholms stad. De huvudsakliga målen med strategin är att öka både antalet och andelen cy-

klister genom att göra det enklare och säkrare att cykla. Målen ska nås genom att öka framkom-

ligheten för olika typer av cyklister samt att öka framkomligheten och göra cyklistens färd tryg-

gare. Ett ökat cyklande torde även bidra till att nå stadens miljömål och att stärka stadens cykel-

varumärke. Syftet med den uttalade strategin är att styra stadens interna arbete med cykelfräm-

jande åtgärder.  

 

I strategin framhålls att cyklingen under flera år har ökat kraftigt i Stockholms stad. Orsakerna 

till detta finner man i en utbyggd och förbättrad infrastruktur, en hög restidspålitlighet samt att 

cyklandet som livsstilsfaktor har bidragit starkt till den ökande cykeltrafiken. 

 

Två huvudprinciper finns i strategin för ökad cykling: 

 

- Bygga ut och utveckla kvaliteten i infrastrukturen i allt från övergripande stråk till 

utformning av detaljer. 



Idrottsnämnden 2014-04-15  Protokoll nr 3/2014 

 26 

 

 

- Arbeta med en övergripande sammanhållen kommunikation där den utbyggda 

infrastrukturen är fundamentet. 

 

För att konkretisera huvudprinciperna finns ett antal områden att särskilt fokusera kring. Cy-

keln ska ses som ett eget trafikslag där cykelplaneringen ska utgå från cykelns särskilda plane-

ringsförutsättningar och där cykeltrafiken ska ges förbättrade förutsättningar och cykelinfra-

strukturen, inklusive drift och underhåll, ska förbättras. Stockholm ska bli en cykelvänlig stad 

där cykelplaneringen ska ingå i tidiga planeringsskeenden och få tydliga sammanhängande lös-

ningar. Vidare ska ett enhetligt och sammanhängande cykelvägnät skapas genom att ansvaret 

för cykelplanens pendlingsnät överförs i sin helhet till trafik- och renhållningsnämnden. Enligt 

strategin ska även staden satsa på utbildning i ämnet för stadens egen personal och erbjuda ut-

bildningsmöjligheter för berörda konsulter och entreprenörer. 

 

I strategin påtalas vikten av kommunikation, både internt i staden och till stadens invånare och 

besökare. Kommunikationen syftar till att visa att Stockholm satsar på cykling, att förklara var-

för det är bra att cykla samt att skapa en ökad förståelse för trafikantgruppers olika behov. 

 

I strategin åläggs ansvar för några utvalda nämnder. Idrottsnämnden ska tillsammans med fas-

tighetsnämnden ansvara för att det finns bra cykelparkeringar i anslutning till stadens idrotts-

platser, badhus etc. I strategin påtalas även att idrottsnämnden har ansvar för att leda stadens 

arbete inom folkhälsoområdet. 

 

Strategin ska bidra till att Stockholm blir en cykelstad i världsklass. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Åsa Lindhagen (MP) yrkar bifall till sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

 

1. Att i huvudsak bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

2. Att nämnden vill se högre mål för ökad cykling och trafiksäkerhet. 

3. Att därutöver anföra följande 

 

Strategin för ökad cykling i Stockholms stad är ett välkommet arbete för att tydliggöra an-

svaret och verka för att staden sammantaget driver på utvecklingen. Det är bra att kommun-

styrelsen har det övergripande ansvaret för att driva, följa upp och hålla samman stadens 

arbete med cykelfrågor. 

Cykelplanens mål är dock för låga och staden har goda förutsättningar att nå högre, inte 

minst med tanke på den trend som finns i samhället i stort med ökad andel cykling. Målen 

för ökad cykling och trafiksäkerhet bör istället anges till följande: 
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 20 procent av arbets- och studiependlingen i Stockholms stad ska ske med cykel senast 

år 2020. 

 30 procent av antalet persontransporter ska ske med cykel senast år 2020. 

 Risken att dödas eller skadas svårt i en cykelolycka ska minska med 50 procent till år 

2020. Det långsiktiga målet är nollvisionen. 

 Minst 90 procent av cyklisterna ska känna sig trygga i trafiken senast år 2020. 

 

Strategin pekar ut särskilt viktiga egenskaper för ett attraktivt cykelnät. Förutom de som lis-

tas i strategin är det även viktigt att cykelplanens bredder för cykelvägar följs och att under-

hållet av cykelnätet är bra året om. Det handlar både om framkomlighet och om trafiksäker-

het. 

Vi anser att idrottsnämnden tillsammans med fastighetsnämnden ska ha ansvar för att det 

finns bra cykelparkeringar i anslutning till stadens idrottsplatser i de fall där nämnderna har 

rådighet över markytan. I övriga fall bör nämnderna verka för att bra cykelparkeringar till-

handahålls. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden beslutar 

enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Åsa Lindhagen (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Att förbättra säkerheten och framkomligheten för cyklister är en framtidsinvestering. I dags-

läget återstår mycket arbete innan cyklister kan känna sig säkra på vägen, hitta någonstans 

att parkera och sedan återfinna sin cykel i helt skick efter att den lämnats på offentlig plats. 

Med detta som utgångspunkt välkomnar Socialdemokraterna initiativ för att finna en gemen-

sam strategi samt samordna nämndövergripande frågor rörande cyklingen.  

 

Vi delar utredningens vision om att Stockholm ska vara en stad för alla där alla kan ta sig 

fram på ett tryggt och säkert sätt. Rapporten lyfter fram vikten av övergripande cykelpla-

nering i stadens utbyggnadsarbete. Vi vill understryka att samarbete mellan förvaltningar, 

nämnder och övriga aktörer kommer vara nödvändigt för att bygga staden framgångsrikt, 

både vad gäller infrastrukturella frågor som miljöfrågor eller stadsbyggandet i allmänhet. 

 

Rapportens syfte, att ange en inriktning för hur staden ska agera för att öka cyklandet, har 

dock inte konkretiserats tillräckligt. Vi stödjer förvaltningens synpunkter om tydliggöranden 

kring ansvarsfördelningen men saknar en mer konkret strategi för hur arbetet ska fortlöpa.  

 

Socialdemokraterna ställer sig mycket positiva till miljöförvaltningens förslag om att införa 

parkeringstal för cyklar på samma sätt som hittills angivits för bilar. På samma sätt ställer vi 

oss bakom förslaget om att utbildningsnämnden bör uppmärksamma trafik- och renhållnin-

gsnämnden på trafikfaror kring skolor.   

 

Mehdi Oguzsoy (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Att antalet cyklister ska vara 12 procent 2018 under högtrafik är en svag men dock accepta-

bel höjning från dagens 10 procent. Men därefter kapsejsar ambitionerna. Alliansen nöjer sig  
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fram till 2030 med en ökning på totalt 3 procent. Det ger en ynklig höjning på 0,25 procent 

per år. Alltså endast en cyklist till per 400. Köpenhamn ligger i dag på 36 procent cyklande. 

 

Cyklar är tyvärr stöldbegärliga. För att det ska bli fler cyklande stockholmare krävs bra och 

säkra cykelgarage eller andra stöldsäkra cykelparkeringar. Våra egna bostadsbolag kan här 

ta täten i byggandet av trygga förvar åt våra cyklar. Naturligtvis bör också privata värdar 

satsa på detta.   

 

Alla ska kunna cykla och promenera på ett säkert sätt. Barn och biltrafik måste därför sepa-

reras. Samma gäller för gång- och cykelbanor. 

 

Att ansvaret för pendlingsnätet läggs centralt i staden tycker vi är bra. Vi kan även se förde-

lar med att ansvaret för cykelplanens huvudstråk läggs centralt. Men det behöver motiveras 

mera, eftersom vi inte i onödan vill ta ifrån stadsdelsnämnderna ansvar. Oavsett detta behö-

ver ansvarig nämnd tillräcklig budget för att klara av bra underhåll och skötsel. Väl under-

hållna cykelbanor är en av de viktiga förutsättningarna för att minska det stora antalet cykel-

olyckor. 

  

 

§ 54 
Kajstrategi för Stockholms Hamnar 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr: 015-278-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-26. 

Stockholms Hamnar AB har fått i uppdrag att samordna arbetet mellan olika förvaltare av sta-

dens kajer och ta fram en strategi kring hur stadens kajutrymmen ska användas och vilka prin-

ciper som bör gälla. I uppdraget ingår även att skapa förutsättningar för kollektivtrafik på vat-

ten, samt att göra kajerna så tillgängliga för stockholmarna som möjligt. 

 

Stockholm är en stad på vatten. I takt med att Stockholm växer blir frågan om att exploatera 

attraktiva, vattennära områden allt mer angelägen. Bostäder, kollektivtrafik på vatten, utrym-

men för rekreation och större evenemang ska samsas om samma ytor samtidigt som Stockholm 

ska bevara sin roll som en levande sjöfartsstad med traditioner. Många intressen och funktioner 

ska verka på och vid kajerna och med det begränsade utrymmet finns risk för att konflikter upp-

står. Därför är det enligt Stockholms Hamnar av stor vikt att det finns en samsyn på hur kajerna 

ska användas och vilken typ av verksamhet som bör bedrivas på olika områden. För att detta 

ska kunna åstadkommas krävs en genomgång av kajer och strandlinjer i Stockholm samt ett 

välutvecklat samarbete och dialog då ansvaret och förvaltningen av kajerna i Stockholm ligger 

på olika parter.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 
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Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Åsa Lindhagen (MP) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Stadens löften om 4100 nya studentbostäder under perioden 2010-2014 förblir ouppfyllda 

och nu har återigen idén om studentbostäder på fartyg väckts till liv. Vi kan tänka oss ett 

fartyg som en tillfällig förbättring av studenternas bostadssituation, vi anser dock att det 

måste till ytterligare snabba alternativ till fler studentbostäder. Studentbåten är ingen snabb 

lösning för att möta ett tillfälligt behov. Projektet med studentbåten har pågått under en tid 

och alltför mycket arbete har lagts ner på att få till en lösning. Bostadssituationen kräver 

snabbare och mer permanenta lösningar än vad färdigställandet av studentbåten lär innebära. 

 

 

§ 55 
Kritiserad tränare tillbaka i Åkeshovshallen 
Svar på skrivelse från Jari Visshed m fl. (S) 
Dnr: 017-157-2014 
 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Som svar på skrivelsen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-27. 

Tjänsteutlåtandet behandlar en skrivelse från Jari Visshed m fl (S) om den nybildade förenin-

gen All Star Gymnastics. Den är inlämnad med anledning av att föreningen har en tidigare 

kritiserad tränare i sin organisation. Förvaltningen redovisar i tjänsteutlåtandet vilket stöd före-

ningen får samt de åtgärder som finns att tillgå för att kontrollera att verksamheter följer sta-

dens regelverk. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Emilia Bjuggren m.fl. (S) Mehdi Oguzsoy (V) samt Åsa Lindhagen (MP) yrkar bifall till sitt 

gemensamma förslag till beslut enligt följande: 

 

Idrottsförvaltningen tillsätter en grupp som arbetar för att, om så bedöms nödvändigt, 

förtydliga kraven för att få föreningsbidrag. 
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Gruppen också ges i uppgift att ta fram förslag på hur uppföljningar ska kunna ske kring 

att reglerna följs och hur fall ska hanteras där det förekommer misstanke om brott mot 

reglerna. 

 

Idrottsförvaltningen bjuder in Stockholms idrottsförbund och SISU Idrottsutbildarna 

samt eventuellt andra lämpliga experter eller organisationer att ingå i gruppen. 

 

Därutöver anföra: 

Vi slår tydligt fast i våra bidragsregler att ”Stockholms stad arbetar i enlighet med FN:s 

barnkonvention och en förutsättning för att stöd ska ges är att verksamheten följer inten-

tionerna i barnkonventionen.” Detta är också utgångspunkten i idrottsrörelsens gemen-

samma värdegrundsdokument ”idrotten vill”. 

 

Barnkonventionen slår bland mycket annat fast att ”Barnets bästa ska komma i främsta 

rummet vid alla beslut som rör barn.” Vår övertygelse är att tidig elitsatsning, utsortering 

och toppning inte sker med utgångpunkt i vad som är bäst för barnet eller barnen. Om det 

dessutom finns minsta tecken på att verksamheter bedrivs genom fysiskt eller psykiskt våld 

måste dessa varningar tas på allvar.  

 

I förvaltningens utlåtande slås fast att ”Eftersom idrotten är en självständig folkrörelse ligger 

huvudansvaret för verksamheten på de föreningar och förbund som rörelsen består av. Där-

för är det i första hand det aktuella förbundet som ska utöva den tillsyn som krävs för att för-

säkra sig om att varje medlemsförening håller sig till de regler som idrotten satt upp, till 

exempel Idrotten vill.” Vi delar i grunden den analysen. Idrottsnämnden bör vara försiktig 

med att gå in i enskilda fall. Det innebär dock inte att idrottsnämnden eller idrottsförvaltnin-

gen bör använda detta som argument för att frånsäga sig ansvar för att säkerställa att före-

ningsbidragen går till verksamhet som följer de regler som nämnden har satt upp. Förenings-

bidragen utgörs av skattemedel och staden har ett självklart ansvar för att följa upp att dessa 

medel används i enlighet med uppsatta regler och principer. 

 

I fall där det förekommer misstankar om att verksamheten inte utgår från barnets bästa eller 

följer barnkonventionen måste vi ta ansvar för att det finns metoder som följer upp verksam-

heten så att vi kan säkerställa att stadens resurser inte tilldelas föreningar som bryter mot 

nämnda skrivelser. Av förvaltningens svar att döma tycks sådana metoder till stora delar 

saknas idag.  

 

I Stockholms stads idrottspolitiska program slås det slutligen fast att staden genom täta kon-

takter med Stockholms idrottsförbund ska arbeta för att motverka elittänkande i tidiga åldrar 

och främja ett gott föreningsliv. En grundförutsättning för att uppnå detta är att indikationer 

på regelbrott tas på allvar och att samarbetet med föreningslivet kring dessa frågor 

ytterligare förstärks.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden beslutar 

enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) Mehdi Oguzsoy (V), Åsa Lindhagen (MP) reserverar sig mot beslutet 

till förmån för sitt gemensamma förslag till beslut. 
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§ 56 
Likvärdig friskvård oberoende anställning i stadsdelsnämnd, 

facknämnd eller bolag 

Remiss från kommunstyrelsen av motion (2014:2)  
av Ann-Margarethe Livh (V) 
Dnr: 015-171-2014 
 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-28 

Idrottsnämnden har för yttrande fått en motion av Ann-Margarethe Liv (V) om möjligheterna 

att införa mer likvärdiga friskförmåner bland anställda i förvaltningar och bolag.  

 

Utgångspunkten för friskvård är att stadens anställda ska må bra och orka med sitt arbete, oav-

sett grad av eventuell fysisk eller psykisk påfrestning eller krav i övrigt som ställs på den en-

skilde.  

 

Alla människor behöver röra på sig och mår bra av fysisk aktivitet. Idrottsförvaltningens har 

goda erfarenheter av friskvårdsarbetet i förvaltningen. Sedan ett antal år finns möjligheten för 

förvaltningar och bolag att erbjuda sina anställda ett subventionerat simhallskort, vilket ger till-

gång till stadens alla simhallar och de aktiviteter som finns där. Idrottsförvaltningen anser att 

det även fortsättningsvis bör vara upp till respektive förvaltning och bolag att avgöra om frisk-

vårdsinsatserna ska utgöras av friskvårdstimme eller subvention av årskort eller en mix av 

båda.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Åsa Lindhagen (MP) samt Emilia Bjuggren m.fl. (S) yrkar bifall till sitt gemensamma förslag 

till beslut enligt följande: 

 

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 

2. Att därutöver anföra följande 

 

Motionen tar upp en mycket angelägen fråga om möjligheterna till friskvård för anställda i 

tuffa arbetsmiljöer inom staden. Här återfinns inte minst kvinnodominerade verksamheter 

såsom äldreomsorgen.  
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Arbetsmiljöverket har visat att fler kvinnor än män drabbas av dålig hälsa kopplat till jobbet 

och att det är vanligare bland kvinnor att tvingas sluta arbeta i förtid på grund av hälsoskäl. 

Belastningsskador är den vanligaste orsaken till arbetssjukdomar hos både kvinnor och män, 

men fler kvinnor än män uppger att arbetsbelastningen ökar. Flera av de arbeten där belast-

ningsskador är vanliga återfinns inom omsorgsyrkena. Många kvinnor arbetar under tuffa 

fysiska förhållanden och med schemalagda arbetstider under veckans alla dagar och tider på 

dygnet. 

Det är rimligt att staden ser över friskvårdsmöjligheterna för de tunga arbeten inom staden 

där det finns en ökad risk att drabbas av ohälsa. Staden som arbetsgivare bör ta ett helhets-

grepp om friskvårdsfrågan och säkerställa att dessa yrkeskategorier får särskilt goda frisk-

vårdsmöjligheter. 

 

Mehdi Oguzsoy (V) yrkar bifall till ursprungsmotionen av Ann-Margarethe Liv (V) förslag till 

beslut. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden beslutar 

enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Emilia Bjuggren m.fl. (S), Åsa Lindhagen (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 

gemensamma förslag till beslut. 

 

Mehdi Oguzsoy (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

 
§ 57 
Information och övriga frågor  
 

Inga övriga frågor förelåg  

 

Förvaltningschefen Olof Öhman informerade om att nästkommande sammanträde hålls i id-

rottsförvaltningens lokaler i Älvsjö. Där kommer förvaltningens lokaler att visas upp i en kort 

guidad tur och att det därefter finns möjlighet att inta en buffé.   

 

 

Idrottsnämnden tackade för informationen och ordföranden Regina Kevius (M) avslutade 

sammanträdet kl. 18.10  

 

 

 

 


